
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri

Dato: 26. januar 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 498
Vil ministeren overveje at pålægge, at alle kreaturer ved slagtning skal undersøges for 
PFAS, på baggrund af at der senest er registreret 52 steder i Danmark med PFAS, 
og på baggrund af at Nordisk Ministerråd i en rapport fra 2019 anslår, at der hvert 
år er mellem 750 og 1.200 dødsfald i Norden, som har forbindelse til PFAS? Der henvi-
ses til nyheden ”Antal steder med sundhedsrisiko fra PFAS-forurening vokser”, Ritzau, 
den 26. januar 2022 (https://www.ritzau.dk/nyhed/nyheder/vis/8a0084cb-fd4d-4217-b777-
b4c0a003d46c)

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Susanne Zimmer (FG).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Susanne. Zimmer@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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